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§ 1 Mötets öppnande 

Ordföranden hälsade mötesdeltagarna välkomna och förklarade 
sammanträdet öppnat. Ordförande informerade om nyheten från 
Länsstyrelsen Gävleborg angående vargflytt. Detta rör sig om ett 
missförstånd. Vid kontakt med Länsstyrelsen Gävleborg framhålls 
att man blivit felciterad och att man inte har för avsikt att gå 
händelserna i förväg när det gäller fastställande av miniminivåerna. 

§ 2 Val av justeringsman 

Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Jörgen 
Sjöslätt. 

§ 3 Föregående protokoll 

Godkändes och lades till handlingarna. 

§ 4 Aktuellt från Länsstyrelsen 

Uppdatering av smittläget 

Lotta Berg började med att informera om att läget i Västmanland ser 
ganska så ljust ut. Man fortsätter att leta efter döda vildsvin men har 
inte hittat några utanför kärnområdet. Man har utökat sin 
övervakning utanför området på så sätt att jägare frivilligt skickar in 
prover från fällda vildsvin. Fas två blir att avliva de vildsvin som finns 
kvar i området. Stängslingen av kärnområdet är nästan klar. Fråga 
ställdes om hur man löser stängsling vid infart till tätorter. Lotta 
menade att man stängslade utåt en sträcka längs med vägen men att 
själva vägbanan är öppen. I övriga landet finns ingen förhöjd risk för 
utbrott utan där fortsätter den passiva övervakningen, ca 20 prover 
har lämnats till SVA från Skåne sedan den 6 september, alla negativa. 
Läget i Europa är i princip oförändrat. Fråga ställdes angående hur 
lång restriktionstid som kan förväntas i Fagerstaområdet. Lotta 
menade att det beror på många faktorer och det är därför inte 
möjligt att säga något i nuläget. Fråga ställdes om tillsynen av 
sophanteringsanläggningar ökat. Lotta upplyste om att 
Länsstyrelsen både kontrollerat de sophanteringarna som 
Länsstyrelsen har tillsyn över och att Länsstyrelsen haft en dialog 
med kommunerna angående de objekt som kommunerna har tillsyn 
över. Camilla lyfte frågan om möjlighet till ersättning vid ett utbrott 
och utryckte oro för att hanteringen av utbrottet i Fagerstatrakten, 
där kriteriet är att bara de som direkt berörs får ersättning, kommer 
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att utgöra prejudikat för eventuellt efterföljande utbrott. Lotta 
menade att denna fråga inte är något Länsstyrelsen råder över utan 
det är Jordbruksverket som beslutar om ersättning. 

Lotta informerade därefter om att Jordbruksverket igår införde 
högriskområde för fågelinfluensa i Blekinge, Gotland, Halland, 
Kalmar, Skåne, Stockholm, Södermanland, Västra Götaland (dock 
inte Svenljunga och Tranemo kommuner), Östergötland och 
Jönköping (ett område på 20 kilometer närmast Vättern). I områdena 
gäller extra stränga rutiner bland annat för de som handlar med ägg 
och fjäderfän, har fåglar i fångenskap eller hägnat fjädervilt. Målet är 
att undvika att smittan sprider sig till tamfåglar, under säsongen 
2023/2024 har hittills ännu inga fall av fågelinfluensa konstaterats 
hos tama fåglar i Sverige. 

Älgförvaltning 

Emelie informerade om att älgjakten ställts in i de skötselområden 
som är registrerade i älgförvaltningsområde Nordväst. Enligt 
älgberäkningsmodellen LST Moose ligger älgtätheten på 8 älgar per 
1000 ha vid jaktstart och i förvaltningsplanen för området finns en 
målsättning om 6 älgar per 1000 ha i vinterstam. Jaktuttaget har 
minskat med nästan hälften från 2016 till 2022 men de senaste åren 
ser det ut som att stammen har stabiliserats. Lars Persson menar att 
den inställda jakten sannolikt beror på att man inte har tilltro till att 
inventeringsmetoderna ger en rättvisande bild. Ola Arvidsson 
framhåller att älgstammen måste anpassas till foderutbudet. Emelie 
påpekar att den adaptiva förvaltningen är viktig där jaktuttaget 
anpassas till tillgången och förvaltningen bör ske i dialog med 
älgförvaltningsgruppen så att älgskötselplanerna bidrar till att 
älgförvaltningsplanen nås.  
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Till nästa år ska nya ledamöter till Skånes älgförvaltningsgrupper 
förordnas. Länsstyrelsen planerar att bjuda in alla förordnade 
ledamöter i älgförvaltningsgrupperna till utbildningar i vår.  
 
Den regionala förvaltningsplanen för älg har fått en ny tidplan. 
Tidplanen bifogas protokollet. 

Kronvilt - uppföljning av inventeringsresultat för 
kronhjort 

Anders Jarnemo informerade därefter om inventeringsresultatet för 
kronvilt. Anders noterade att stammen i Christinehofsområdet samt 
Häckeberga -Börringeområdet är vikande. Tätheten i Häckeberga – 
Börringeområdet är dock väldigt varierande. Köns- och 
åldersfördelningen i stammen är enligt följande 

44 procent hindar 

26 procent kalv 

10 procent hjort 6 år eller äldre 

13-14 procent unghjortar 

6-7 procent spets 

I brunstobsen deltog 16 marker av ca 180.   

§ 5 Rovdjursförvaltning 

Nils Carlsson redogjorde för skillnaden mellan skyddsjakt och 
licensjakt. Skyddsjakt syftar till att fälla en skadegörande individ 
medan licensjakten ofta utformas på så sätt att man skjuter av 
samtliga vargar inom ett revir. Vid en bedömning av utrymmet för 
licensjakt måste man ta hänsyn till de vargar som fällts under 
skyddsjakt och annan övrig dödlighet.  

Ordföranden upplyste om att regeringen uttryckt en målsättning att 
sänka vargstammen men att det är en lång process som bland annat 
innefattar att ändra artens listning i art- och habitatdirektivet. Lars 
Persson framhåller att vargen inte bör tillåtas att breda ut sig på 
nominatunderartens (kronvilt) bekostnad. Anders Jarnemo menar 
att kronvilt är, i vissa delar av Europa, vargens huvudbyte men det 
betyder inte att vargen får en påverkan på kronviltstammen. Linda 
Birkedal framhåller att oavsett vilka riktlinjer som gäller avseende 
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skyddsjakt så måste det finnas ett särskilt skydd för de genetiskt 
viktiga vargarna. Anders Rolfsson framhåller att även om det idag 
beslutas om ändrade riktlinjer för skyddsjakt så bör dessa ses över 
igen till våren så att de är i samklang med de nationella riktlinjerna 
som ska beslutas av Naturvårdsverket i mars 2024. Jörgen Sjöslätt 
yrkar bifall till förslaget och framhåller samtidigt att uttalandet från 
Länsstyrelsen Gävleborg borde bemötas eftersom fördelningen av 
referensnivån borde föregås av en diskussion mellan 
rovdjursförvaltningsgrupperna innan ett län går ut med sin 
ståndpunkt. Ordföranden meddelar att Länsstyrelsen Skåne 
omedelbart reagerade på uttalandet från Gävleborg och att 
Länsstyrelsen Gävleborg menar att man felciterats. 

Emelie informerar att hittills under 2023 har 17 angrepp av varg 
konstaterats. De flesta angreppen har anknytning till 
Linderödsreviret. Vid två angrepp som skett utanför revir har 
djurkropparna legat för länge för att vara skyddsjaktsgrundande och 
ett angrepp har skett bakom rovdjursavvisande stängsel. De 
djurhållare som haft angrepp erbjuds alltid hjälp med att ansöka om 
ersättning.  

Länsstyrelsen har beslutat om skyddsjakt fyra gånger i år, den 24 juli 
då en varg fälldes på Nävlingeåsen, den 6 oktober då 
Förvaltningsrätten, efter Länsstyrelsens begäran på grund av 
förekomst av genetiskt viktig varg i området, upphävde 
skyddsjaktsbeslutet, den 25 oktober då Förvaltningsrätten upphävde 
Länsstyrelsens beslut eftersom den genetiskt viktiga vargen fanns 
kvar i länet- dock inte i det mycket begränsade skyddsjaktsområdet 
samt den 2 november- denna jakten pågår fram till den siste 
december.  

Emelie gick sedan igenom vad genetiskt viktiga vargar innebär för 
förvaltningen och åtgärder som behöver vidtas innan skyddsjakt kan 
fattas när den skadegörande individen anses genetiskt viktig. 

Referensvärden för lodjur och varg 

David Börjesson informerade därefter om arbetet med nya 
miniminivåer (referensvärden) för förvaltningsområdena. För södra 
rovdjursförvaltningsområdet är det aktuellt att bestämma 
miniminivåer för varg och lodjur. Viltförvaltningsdelegationen har i 
uppdrag att pröva de föreslagna miniminivåerna för godkännande, 
vilket innebär att delegationen är en garant för att det nationella 
referensvärdet inte hotas. För lodjur är det nationella referensvärdet 
870 individer. Det beräknas att det nu finns 1400 individer i landet. 
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De politiska målen är att det ska ske en omfördelning från norr till 
söder. Förvaltningsgrupperna har därför föreslagit en ökning till 
Södra förvaltningsområdet med 44 individer, vilket då innebär att 
Södra förvaltningsområdet ska hålla 192 individer, vilket motsvaras 
av 8 familjegrupper. Dessa ska fördelas ut per län. Skåne ligger kvar 
på en målsättning om en miniminivå uppgående till tre 
familjegrupper. Linda Birkedal önskar att det till nästa gång framgår 
ett täthetsmått i den visade tabellen. 

Beslut 

Viltförvaltningsdelegationen godkänner det föreslagna 
referensvärdet avseende lodjur. 

Därefter informerade David att Länsstyrelsen inte har något förslag 
avseende referensvärde för varg som kan prövas för godkännande av 
viltförvaltningsdelegationen. Det nationella referensvärdet uppgår 
idag till 300 individer. I Södra förvaltningsområdet finns idag 85 
individer. Södra samverkansrådet föreslår ett referensvärde på 60 
individer, men då detta förslag, tillsammans med förslagen från 
mellersta och norra förvaltningsområdena, inte når upp till det 
nationella referensvärdet kan det inte prövas för godkännande. Lars 
Persson menar att det borde finnas en maximinivå i stället för en 
miniminivå. Anders Rolfsson påpekar att det nationella 
referensvärdet kan komma att förändras nästa år. David informerar 
om att det kommer att sammankallas till ett extra möte om vi får ett 
förslag från Södra samverkansrådet som, tillsammans med övriga 
förslag från mellersta och norra förvaltningsområdena, når upp till 
det nationella referensvärdet. Ordföranden uppmanar samtliga 
ledamöter att inkomma med synpunkter som kan tas med till södra 
samverkansrådets nästa möte den 8 december. 

Riktlinjer för skyddsjakt efter varg 

Nils Carlsson gick därefter igenom förslaget till ändrade riktlinjer för 
skyddsjakt efter varg. De förändringar som föreslås är att det endast 
ska krävas ett (1) angrepp bakom rovdjursavvisande stängsel för att 
skyddsjakt ska kunna bli aktuellt och antalet angrepp ska räknas 
under en tolvmånadersperiod i stället för en sexmånadersperiod. 
Riktlinjerna avseende lodjur föreslås vara oförändrade.  

Anders Rolfsson upplyste om att riktlinjerna riskerar att bli 
inaktuella efter den 31 mars 2024 eftersom Naturvårdsverket då 
kommer med nya nationella riktlinjer. Linda Birkedal påpekar att 
man vid bedömning om skyddsjakt kan bli aktuellt måste ta hänsyn 
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till om den skadegörande individen är genetiskt viktig. Nils menar 
att sådana hänsyn alltid tas och att det kan få till följd att riktlinjerna 
inte kan följas. Anders Rolfsson framhåller att genetiken till trots så 
måste det finnas en yttersta gräns för hur mycket skada en enskild 
individ ska tillåtas orsaka. 

Beslut 

Viltförvaltningsdelegationen beslutade enhälligt att godkänna de 
ändrade riktlinjerna 

§ 6 Datum för möten 2024 

Ordföranden föreslog mötestider för 2024  

den 23 april kl. 9-11:30   

den 3 december kl. 13 -15:30 

Förslaget godkändes 

Emelie informerade om att klövviltsutskottets möten för 2024 
infaller den 12 mars samt den 22 oktober. 

§ 7 Övrigt 

Punkten aktuellt från Skogsstyrelsen flyttades på grund av tidsbrist 
fram till nästa möte. Lars Persson föreslår att nästa möte behandlar 
frågan om säljakt och fiske, särskilt då möjligheten att jaga säl i 
skyddade områden. Camilla Jönsson bjuder in till Nyrups Naturhotell  

” Nyrups Naturhotell välkomnar Viltförvaltningsdelegationen för Skåne på 
besök i den skånska bokskogen. Syftet med besöket är att ge en insikt i 
naturturistisk verksamhet generellt, men också att diskutera naturturismens 
betydelse för, branschens behov och viktiga förutsättningar för branschen i 
frågor som exempelvis markförvaltning generellt, viltförvaltning, 
förutsättningar för företagsutveckling och hållbar ekonomisk tillväxt på 
landsbygden. Sen är ju syftet också att laga mat tillsammans över öppen eld 
och för de som vill också ta en stund i den unika badstugan Verdandi, med 
nordiska ritualer och vedeldad bastu. Förslag på datum är 8/5, 9/5 eller 15/5 
respektive 16/5. Starttid är lämpligen 14.00. Observera att alla anmälda 
kommer att få en särskild ankomstkarta skickad till sig” 

§ 8 Mötet avslutas 

Ordföranden tackade för mötet och önskade alla en god jul. 

Vid protokollet 
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Eva Johansson 

Justeras 

Anneli Hulthén                       Jörgen Sjöslätt 

Detta protokoll har godkänts digitalt och saknar därmed 
namnunderskrift. 

Bilaga: 

1. Tidplan för framtagande av regional förvaltningsplan för älg 

2. Ändrade riktlinjer för skyddsjakt 

 

 


